
Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 

 
ZAKLJUČCI I ODLUKE 

1. sjednice Izvršnog odbora HPS-a 
održane 17. lipnja 2019. u Domu HPS-a u Zagrebu 

 
 
1. Konstituiranje Izvršnog odbora 

IO HPS-a jednoglasno donosi odluku o izboru I. Eterovića zamjenikom predsjednika IO-a. 
IO usvaja plan održavanja sjednica do kraja 2019. godine, sa sljedećim terminima sjednica: 9. 9., 18. 11. i 16. 
12. (Novogodišnja sjednica). U slučaju potrebe može se sazvati sjednica i u nekom drugom terminu ili će se 
neko pitanje iz nadležnosti IO-a riješiti odlukom putem elektroničke sjednice. 

 
2. Donošenje Poslovnika o radu Izvršnog odbora (Privitak 1) 

Temeljem članka 39., stavka 1., alineje 7 Statuta HPS-a, Izvršni odbor HPS-a jednoglasno donosi Poslovnik 
Izvršnog odbora HPS-a. 

 
3. Informacija o radu Komisija HPS-a i imenovanju pročelnika komisija HPS-a, upute pročelnicima 

U svrhu unaprjeđenja rada IO HPS-a usvaja Informacije i upute za komisije HPS-a i korisnike namjenskih 
sredstava HPS-a. 
IO HPS-a povrđuje imenovanja pročelnika u 12 komisija i imenovanja zamjenika pročelnika u 10 komisija.  
IO HPS-a donosi odluku o imenovanju Valentine Futač pročelnicom Komisije za zaštitu prirode i Davora 
Škrleca zamjenikom pročelnice Komisije za zaštitu prirode kako bi ta komisija obnovila rad. U Komisiji za 
planinarske objekte zamjenikom pročelnika imenuje se Vladimir Novak.  

 
4. Donošenje odluke o primjeni Upute o obračunu putnih troškova u HPS-u 

Kako bi se korisnicima sredstava HPS-a odnosno članovima koje HPS upućuje na službena putovanja olakšao 
obračun troškova, Ured HPS-a pripremio je Uputu o obračunu putnih troškova za službena putovanja u HPS-u. 
Uputa je izrađena na temelju Pravilnika o porezu na dohodak, odluke IO-a od 27. 5. 2013. kojom su 
objedinjene dotad donesene odluke o obračunu putnih troškova i dnevnica, odluke IO-a o visini dnevnice i 
putnih troškova od 18. 9. 2017. te pravila poslovanja koja se primjenjuju u Uredu HPS-a. Dodatno, IO je 
zadužio K. Supinu Vrabec i A. Čaplara da urede konačni tekst u skladu sa zapažanjima iznesenim u raspravi 
članova IO, a D. Grundlera da ga provjeri i potvrdi. Informacije će biti dostupne na webu HPS-a i redovito 
priložene uz putne naloge koje priprema Ured HPS-a. 
Uz navedene opaske IO jednoglasno donosi Uputu o obračunu putnih troškova u HPS-u. 

 
5. Informacija o financijskom nadzoru u HPS-u 

Članovi su obaviješteni da je 22. 5. 2019. pokrenut postupak financijskog nadzora HPS-a te da je predmet 
nadzora cjelokupno poslovanje u 2018. godini. Nadzor provodi Sektor za financijski i proračunski nadzor 
Ministarstva financija temeljem Zakona o financijskom poslovanju i računovostvu neprofitnih organizacija. 
Zatražen je uvid u svu financijsku dokumentaciju, uključujući ulazne i izlazne račune, knjigu blagajne, uplatnce 
i isplatnice, osnovna sredstva i sitni inventar, putne naloge, ugovore, izvode, odluke o donacijama, financijski 
plan, godišnje financijsko izvješće, odluke o visini cijena članskih iskaznica i markica i dr. Sva tražena 
dokumentacija u Uredu HPS-a pripremljena je za nadzor. Postupak nadzora provodit će se tijekom više 
mjeseci. 
Po ovoj točki Izvršni odbor nije donosio odluke.  

 
6. Informacija o održanom sastanku u Ministarstvu državne imovine o upravljanju planinarskim objektima 

D. Berljak izvijesio je o nizu službenih sastanaka u Ministarstvu državne imovine o pitanjima upravljanja 
planinarskim objektima koji se nalaze na zemljištu u vlasništvu Republike Hrvatske. Nizom argumenata i 
primjera predstavnici Ministarstva upoznati su sa kompleksnim statusom i ulogom planinarskih objekata, 
njihovom nerentabilnišću i nužnošću znatnih ulaganja u investicijsko održavanje objekata na teško 
pristupačnim mjestima. Glavni interes postojanja planinarskih objekata je sigurnost koju pružaju svim 
posjetiteljima teško pristupačnih krajeva Hrvatske, unatoč tome što troškovi tih objekata i nužna ulaganja 
znatno premašuju prihode. Godinama su za funkcioniranje tih objekata skrbili upravo HPS i planinarske 
udruge ulažući vlastita sredstva i rad svojih članova. U razgovorima u Ministarstvu D. Berljak istaknuo je da je 



gotovo sva imovina o kojoj je riječ održana samo zahvaljujući trajnoj skrbi planinarskih udruga. Samo HPS je 
kroz provođenje natječaja HPS-a za izgradnju, obnovu i održavanje planinarskih objekata iz članskih sredstava 
HPS-a i drugih izvora u posljednjih 15 godina uložio više od 3 milijuna kuna i omogućio nužne radove na više 
od 60 planinarskih objekata. Dužnosnici Ministarstva nisu bili ranije upoznati tko je to gradio i obnavljao 
godinama te objekte niti koliko je uloženo truda i investicija od stane planinarskih društava i HPS-a. Prema 
aktualnim saznanjima, Ministarstvo će u daljnjim postupcima oko planinarskih objekata uvažavati HPS kao 
krovnu planinarsku udrugu u RH, svim dosadašnjim upravljačima planinarskih objekata na državnom zemljištu 
predložit će se sklapanje ugovora o korištenju po istim uvjetima koji su postojali i dosad, a za objekte u kojima 
se obavljaju gospodarske djelatnosti Ministarstvo će planinarskim udrugama ponuditi sklapnje ugovora o 
zakupu u kojima će se urediti i vrednovati ulaganje sredstava planinarskih udruga u primarnu funkciju 
planinarskih objekata. Zaključeno je da su navedenim sastancima postignuta povoljnija i primjenjivija rješenja 
za upravljače planinarskih objekata od onih koja je Ministarstvo u početku imalo u vidu, no tu problematiku 
treba i dalje pažljivo pratiti kako u daljnjoj realizaciji ne bi došlo do situacija koje bi bile štetne za planinarske 
udruge i funkcioniranje planinarskih objekata. 

 
7. Odluka o sklapanju ugovora za planinarski dom Bijele stijene u Tuku 

IO jednoglasno donosi odluku o sklapanju Ugovora o zakupu planinarskog doma Bijele stijene u Tuku s UO 
Žaba iz Mrkoplja na dvije godine, pod istim uvjetima kao i dosad, te zadužuje Komisiju za planinarske objekte 
da aktivno traži osobe koje bi, nakon isteka tog Ugovora, mogle preuzeti vođenje doma u svojstvu zakupca ili 
novog vlasnika objekta. 

 
8. Informacija o obavljanju poslova trenera sportsko-penjačke reprezentacije 

U posljednje dvije godine poslove trenera hrvatske sportsko-penjačke reprezentacije obavlja L. Trumbić. 
Prošle godine obavljanje tih poslova bilo je financirano sredstvima HOO-a temeljem prethodno ostvarenih 
izvrsnih rezultata natjecatelja Borne Čujića, no nakon što je on prestao s aktivnim treniranjem HOO nije 
odobrio daljnje financiranje trenera iz sredstava HOO-a. S obzirom na perspektivu razvoja tog olimpijskog 
sporta i potrebe reprezentacije za trenerom HPS je pokušao u HOO-u pronaći način za nastavak financiranja iz 
sredstava HOO-a, a na sjednici 24. 3. 2019. IO HPS je zbog kvalitetnog rada sa sportašima mlađih dobnih 
skupina donio odluku da se, ako HOO ne odobri sredstva za tu svrhu, daljnji rad trenera L. Trumbića financira 
iz sredstava HPS-a putem godišnjeg ugovora. Zbog dugotrajnog čekanja na odgovor HOO-a i izmjena koje je 
zbog toga trebalo napraviti u tekstu ugovora, ugovor još nije potpisan pa IO ovlašćuje i zadužuje glavnog 
tajnika HPS-a A. Čaplara da s L. Trumbićem potpiše godišnji Ugovor o djelu za poslove trenera za 2019. godinu 
te da se odobreni iznos isplati sukladno tom Ugovoru. 

 
9. Informacija o tisku članskih iskaznica i markica 

IO donosi odluku o imenovanju radne skupine za pripremu odluke o članskom materijalu u sastavu L. Kvočić, 
D. Rogina i A. Čaplar. Radna skupina zadužuje se da temeljito razmotri sve mogućnosti, primjenjivost mogućih 
novih rješenja i visinu troškova, utvrdi najbolja rješenja te za iduću sjednicu IO-a pripremi potrebne odluke o 
članskom materijalu. 

 
10. Informacija o sustavu školovanja u HPS-u 

Komisija za školovanje HPS-a je s Uredom HPS-a priredila inicijalnu analizu o sustavu školovanja u HPS-u koji 
predstavlja osnovu za cjelovitu reformu i sistematizaciju školovanja u Savezu. Analiza sadrži detaljan pregled 
stanja i izazova te prijedloge mogućih mjera za unaprjeđenje sustava. A. Čaplar obrazlaže planiranu dinamiku 
rada na reformi sustava školovanja, koja će započeti konzultacijama sa svim stručnim komisijama koje 
provode školovanje. Uz uvažavanje njihovih zapažanja i prijedloga pristupit će se zatim izradi i razradi 
pravilnika o školovanju i programa školovanja za sve vrste škola po standardiziranom obrascu koji ima sve 
elemente koje takvi programi trebaju sadržavati. Pri tome će se inicirati modernizacija nastavnih sadržaja 
tamo gdje za time ima potrebe, odnosno reduciranje sadržaja ili elemenata koji su zastarjeli ili neprimjenjivi. 
Tako priređeni materijali bit će upućeni na stručnu raspravu unutar komisija a također i konzultacije između 
instruktora iz različitih djelatnosti, koje će voditi radna skupina koju imenuje IO. Kako bi se postigla najbolja 
rješenja, po potrebi će se provesti više krugova rasprave, a nakon zaključenja rasprave pristupit će se 
usvajanju i primjeni navedenih dokumenata. 
Članovi IO-a jednoglasno donose odluke da se temeljem iznesene analize započne s reformom sustava 
školovanja u HPS-u te da se za provedbu imenuje radna skupina u sastavu T. Zrinski, K. Supina Vrabec i A. 
Barišić. 

 
11. Odluka o korištenju službenih pretinaca elektroničke pošte za udruge članice HPS-a 



IO jednoglasno donosi odluku da se svim udrugama članicama HPS-a dodijele službene adrese elektroničke 
pošte na domeni hps.hr te da se te adrese koriste za komunikaciju između HPS-a i udruga. Obavijest o tome 
uputit će se i komisijama te objaviti na webu HPS-a. 

 
12. Odluka o primanju novih članica HPS-a i brisanje likvidiranih udruga iz članstva HPS-a /primanje SPK Balans 

Vodice, brisanje PS Krapinsko-zagorske županije i PS Primorsko-goranske županije/ 
Prema primljenoj dokumentaciji koja je u skladu sa Statutom HPS-a jednoglasno se donosi odluka o primanju 
SPK Balans iz Vodica u članstvo HPS-a. 
Zbog brisanja iz registra udruga i isteka mandata iz članstva HPS-a brišu se PS Karapinsko zagorske županije i 
PS Primorsko goranske županije. 

 
13. Informacije o predstavljanju HPS-a na održanim i budućim skupovima 
 Po ovoj točki Izvršni odbor nije donosio odluke. 
 
14. Razno 

U nedavnom olujnom nevremenu stradao je krov planinarskog doma Risnjak na Medvednici. IO HPS-a 
suglasan je da se PD-u Risnjak ponudi pomoć u obnovi krova pokrivanjem dijela troškova prema uvjetima koji 
se primjenjuju za sve planinarske objekte na natječaju za izgradnju, obnovu i održavanje planinarskog objekta 
(pribavljena dokumentacija s troškovnikom za nabavku materijala naslovljenim na HPS i dr.). Za provedbu se 
zadužuje Komisija za planinarske objekte. 
 
Inventurna komisija obavila je 5. 6. 2019. pregled osnovnih sredstava te predložila rashodovanje 29 
neispravnih uređaja i stvari koje se nalaze u sjedištu HPS-a. Sva dugotrajna imovina koje se predlaže za 
rashodovanje ima knjigovodstvenu (sadašnju) vrijednost 0,00 kuna. IO potvrđuje izvješće inventurne komisije 
i donosi oduku o rashodovanju neispravne opreme prema prijedogu inventurne komisije. 
 
PD Pinklec primio je drugostupanjsko rješenje sportske inspekcije kojom se utvrđuje da se postupak nadzora 
treba ponoviti budući da pri nadzoru prvostupanjske inspekcije nisu ispravno utvrđene sve relevantne 
činjenice u pogledu obavljanja sportske djelatnosti u tom društvu.  Drugostupanjsko rješenje doneseno je 
temeljem žalbe PD-a Pinklec na prvostupanjsko rješenje kojim je tom društvu bilo zabranjeno obavljanje 
sportske djelatnosti. U drugostupanjskom rješenju Središnji državni ured za sport navodi da je planinarstvo 
sport i da se odredbe Zakona o sportu primjenjuju i na rad planinarskih društava, ali također utvrđuje da u 
prvostupanjskom nadzoru nije jednoznačno utvrđeno obavlja li PD Pinklec sportsku djelatnost za koju bi bilo 
obavezno sklapanje ugovora sa osposobljenom stručnom osobom, niti koje bi točno poslove udruga trebala 
ugovoriti s takvom osobom. IO HPS-a prima na znanje ovo rješenje te će i pratiti daljnje postupanje sportske 
inspekcije u PD-u Pinklec. 
 
 Glavni tajnik HPS-a    Predsjednik Izvršnog odbora HPS-a 

     Alan Čaplar           prof. dr. sc. Darko Grundler 
 


